
 

قیمت هاى غیر واقعى بدتر از جیره بندى
عضو کمیسیون کشاورزى مجلس شوراى اسلامى هشدار داد:

موضوع ســهمیه بندى شــدن بعضى از 
اقلام خوراکى مانند: آرد، گندم و گوشت 
که شــاید تا چندى پیش چندان جدى 
گرفته نمى شد حالا به سرعت مى رود تا به 
مسئله اى پرتنش و بحث برانگیز بین عام 
و خاص تبدیل شود. ماجراى جیره بندى 
آرد آزادپزهاى اصفهــان که نایب رئیس 
انجمن علوم و فنون غلات اصفهان درباره 
آن خبر داده بــود اگرچه هنوز توســط 
مقامات بالادســتى از جمله کمیسیون 
مربوطه درمجلس شوراى اسلامى تایید 
نشده است، اما مسئله اى است که به گفته 
على ابراهیمى عضو کمیسیون کشاورزى، 
آب و منابع طبیعى مجلس شوراى اسلامى 
«اگر قیمت ها آنگونه که باید مهار نشود، 
باید منتظرگســترش چنین عواقبى در 

سطح کشور باشیم».
ابراهیمى درگفت وگــوى اختصاصى با ما 
ابتدا درباره خبر فوق گفت: این خبر فعلاً 
به طور رســمى به مجلس نرسیده است، 
مستندى بابت آن نداریم؛ لذا نمى توانیم 
واکنشى هم راجع به آن داشته باشیم، اما 
آنچه مسلم است واقعاً میزان یارانه اى که 
سیســتم دولتى براى تامین آرد مى دهد 
رقم قابل توجهى نیست و به نوعى مى توان 

گفت درمیــزان مصرفش هــم باید یک 
محدودیت هایى اعمال کنند.

وى افزود: به نظر من با توجه به شرایطى که 
داریم همان طور که درمورد گندم نگران 
هســتیم که این قیمت باعث خارج شدن 
گندم از کشور مى شود وضعیت آرد هم به 

این شکل خواهد بود.
موضوع جیره بندى آرد در اصفهان بهانه اى 
بود تا صحبت هاى این عضو کمیســیون 
کشــاورزى مجلس مســیرنقادانه ترى را 
طى کند. على ابراهیمى گفت: اصلاً معنى 
ندارد بــه شــیرینى فروش و تولیدکننده 
ماکارونــى که خودشــان را باقیمت هاى 
جهانى مقایسه مى کنند و جنس در اختیار 
مردم قرارمى دهند، آرد مثلاً 900 تومانى 

بدهیم اصلاً با عقل جور درنمى آید.
وى در ادامه به دلایل ایجاد آشفتگى قیمت 
در یک سال اخیر اشاره کرد و اظهار داشت: 
مــا نمى توانیم کالاى اساســى مورد نیاز 
را به مفت تبدیل کنیم بعد توقع داشــته 
باشیم درکنارش فســادى رخ ندهد. باید 
قیمت را واقعى کنیــم، اعتباراتش برود 
درجیب مــردم و خودشــان بروند خرید 
کنند نه اینکه بگوییم «ما ســرمایه شما 
رابرمى داریم تبدیــل مى کنیم به جنس 
ارزان بعد هرکسى توانست مقدار بیشترى 
بردارد». الان درمورد حامل هاى انرژى و 
اقلام خوراکى ایــن کار را انجام مى دهیم 

واین کار غلطى است که تا الان انجام شده 
و همیشــه نتیجه اش منفى بــوده، اما نه 

شهامت ابرازش بوده نه برخوردش.
ابراهیمى صراحتاً اعلام کرد: اگر وضعیت 
قیمت ها به این منــوال پیش برود امکان 
اینکــه آرد در سراسرکشــور جیره بندى 

شود، وجود دارد.
■   ایران کشور ارزانى هاست

نماینده مردم شــازند افزود: یک زمانى از 
سیستم کوپن اســتفاده مى کردیم چرا؟ 
چون تفاوت قیمت داشت، به اندازه کافى 
نبود. مگر یارانه مالى چقدر است؟ محدود 
است، بنابراین مجبور هستیم یا جیره بندى 
کنیم یا آزادسازى که جیره بندى غلط ترین 
روش است چون هم به کرامت مردم آسیب 
مى زند هم صحیح نیست. وى ارزان بودن 
کالا در ایران را یکى از علل قاچاق مطرح 
کرد و گفت: با توجه به اینکه متاســفانه 
از حیث قیمت ها دچــار اختلاف زیادى 
هستیم و براى همســایگان نیز کشورى 
ارزان محسوب مى شویم، بنابراین شرایطى 
را ایجاد کرده که تقریباً مى توان گفت اکثر 
کالاهاى ما مشــکوك به خروج از کشور 
هســتند. ابراهیمى تصریح کرد: چنانچه 
مدیریــت درســتى اعمال نشــود و فکر 
اساسى و ریشــه اى نکنیم، خدایى نکرده 
امکان دارد کالاهاى اساســى و پرمصرف 
ما از دسترس خارج و کشور دچار کمبود 

شود. حتى من احتمال مى دهم که با این 
شرایط قاچاق و دلال و واسطه، دربعضى 
از موضوع ها به شدت دچار گرفتارى هاى 
جدى شــویم. وى دراین باره هشدار داد: 
به عبارتى اگرقیمت ها را واقعى نکنند باید 
منتظرچیزى بدتر از جیره بندى باشیم. وى 
در پاسخ به اینکه « اقدام اساسى براى رفع 
معضلات به وجود آمده چیست؟» گفت: 
بهترین راه این اســت که بــه قیمت هاى 
واقعى برســیم، نحوه حمایتمان از مردم 
را تغییر داده و اجــازه بدهیم قیمت هاى 
واقعى جارى شــود تا به این شکل کالا از 
کشور خارج نشود. وى با بیان اینکه «باید 
قیمت هاى واقعى را بپذیریم» اضافه کرد: 
قیمت همه کالاهایى که لازمه یک زندگى 
اســت عمدتاً گران شــده و به مرز نهایى 

رسیده است. یک ســرى اقلام خوراکى 
و حامل هاى انــرژى مى ماند کــه اجازه 
بدهیــم این ها هم افزایش پیــدا کند، اما 
درعوض همین 900 هزار میلیارد تومانى 
که ادعا مى شود یارانه پنهان است، درغالب 
کارت هاى اعتبارى به خود مردم بدهیم. 
کمااینکه بسیارى از کشــورها مردم  آن 
با اعتباراتى که دراختیارشــان قرارداده 
مى شود خرید و فروش مى کنند. ابراهیمى 
درپاسخ به اینکه چرا این اتفاق نمى افتد؟ 
تصریح کرد: زیرا جرأت ندارند. درکشور ما 
نه قوه مجریه و نه قوه مقننه جرأت چنین 
اقدامــى را ندارد. همیشــه از ترس اینکه 
اثرات اجتماعى نداشته باشد کار اساسى 
را انجام نمى دهند. مشکل امروز را به آینده 

موکول مى کنند. 

طرح اخذ مالیات بر عایدى مسکن به جمع بندى نهایى نرسیدیارانه نان صنعتى حذف مى شود
مهر: نمایندگان مجلس در جلسه علنى چهارشنبه بخش هزینه اى جزء دو بند الف تبصره 14 را بررسى کردند و آن را به تصویب رساندند. 
بر اساس این بند منابع وصولى وزارت نفت از مشترکان پس از تسویه سود سهام معوقه و مالیات هاى معوقه شرکت هاى تابعه وزارت نفت، 
باقیمانده آن به حساب سازمان هدفمندسازى یارانه ها نزد خزانه دارى کل کشور واریز مى شود. در ادامه نمایندگان بند الحاقى تبصره 14 
را بررسى کردند و آن را به تصویب رساندند. به موجب این بند یارانه آرد صنف صنعت حذف و منابع حاصل از آن به خرید تضمینى گندم 
اختصاص مى یابد. در ادامه نمایندگان بند (ب) تبصره 14 را بررسى کرده و آن را به تصویب رساندند. به موجب این بند تبصره آئین نامه اجرایى 
این تبصره به پیشنهاد سازمان برنامه و بودجه کشور و با همکارى وزارتخانه هاى امور اقتصادى و دارایى، نفت، نیرو و تعاون، کار و رفاه اجتماعى 

تهیه مى شود و به تصویب هیئت وزیران مى رسد.      

فارس: صدیف بدرى سخنگوى کمیسیون عمران مجلس شوراى اسلامى با بیان اینکه طرح اخذ مالیات از خانه هاى خالى توسط 
تعدادى از نمایندگان در مجلس شوراى اسلامى مطرح شده، گفت: این طرح با عنوان مالیات بر عایدى سرمایه مسکن در حوزه مسکن 
و زمین مطرح شده که البته هنوز نهایى نشده است. وى افزود: جمع بندى کمیسیون عمران در این باره به این صورت است که اگر این 
طرح در سایر حوزه هاى سرمایه گذارى و اقتصادى دیده نشود، نمى تواند در حوزه مسکن موثر واقع شود و زمینه ساز فرار سرمایه از 
حوزه مسکن مى شود. بدرى اظهار کرد: فرار سرمایه از حوزه مسکن باعث مى شود که سرمایه گذاران و دلالان در سایر بازارها مانند بازار 
سکه و ارز سرمایه گذارى کنند که همین امر باعث مى شود مالیاتى بر عایدى سرمایه پرداخت نکنند، البته این به آن شرط است که به 

درستى اجرا نشود، بنابراین باید تمامى جوانب لازم را در اجراى این طرح در نظر بگیریم. 
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کشور به اعضاى خانه کارگر

نسل فردا: با انعقاد قراردادى بین شرکت 
آســیاتک و خانه کارگر، پکیج هاى ویژه اى 
براى اعضاى خانــه کارگر طراحى و عرضه 
شده اســت. تمامى دو میلیون و 300 هزار 
عضو فعال خانه کارگر در سراســر کشــور 
مى توانند سرویس هاى جذاب و متنوع ارائه 
شده توسط آسیاتک را با تخفیف و شرایط 
مناسب تهیه کنند. شــرکت آسیاتک 50 
 ،+ADSL۲ درصد تخفیف در سرویس هاى
بیش از 75 درصد تخفیف در سرویس تلفن 
ثابت آسیاتل با قابلیت جابه جایى شهرى و 
کشورى و شرایط و تخفیف هاى جذاب دیگر 
در زمینه سرویس پر ســرعت و سراسرى 
TD LTE و سایر محصولات خود را به کلیه 

اعضاى خانه کارگر ارائه مى دهد. 
متقاضیــان مى توانند با اســتفاده از یکى 
از روش هــاى مراجعه بــه نمایندگى هاى 
آسیاتک در سراســر کشــور، مراجعه به 
صفحه اختصاصى خانه کارگــر به آدرس
 https://www.asiatech.ir/workerhouse  یــا 
تماس با شماره سراســرى 1544 اقدام به 
کسب اطلاعات یا خرید سرویس هاى مورد 

اشاره کنند. 
رئیس کمیسیون گردشگرى اتاق 

بازرگانى تهران:

ارز باید تک نرخى شود
فارس: رئیس کمیســیون گردشگرى اتاق 
بازرگانى تهران معتقد است براى برطرف شدن 
مشکلاتى که نرخ ارز در طول ماه هاى گذشته 
براى اقتصاد ایران به وجود آورده، تک نرخى 
شــدن بهترین و تنها راهکار موجود در این 

رابطه است.
 محسن علیزاده اظهار کرد: در طول ماه هاى 
گذشته نرخ ارز یکى از اصلى ترین چالش هاى 
موجود در اقتصاد ایران شده و همین مسئله 
کار را براى فعالان اقتصادى دشوار کرده است. 
مسائلى همچون فساد، رانت، اختلاس و متهم 
شدن تجار همگى بخش هایى از مشکلاتى 
هستند که نرخ ارز در طول ماه هاى گذشته به 

وجود آورده است.
وى با بیان این که مشکل دو نرخى بودن ارز در 
سال هاى گذشته امروز به چند نرخى شدن 
رسیده است، گفت: براى عبور از این مشکل 
باید به سمت ارز تک نرخى حرکت کنیم و پس 
از آن دولت با یک برنامه ریزى دقیق تامین ارز 
مورد نیاز براى کالاهاى اساسى را در اختیار 
بگیرد، اما این که توقع داشته باشیم یک ارز 
با نرخ بالا و یک ارز با قیمت پایین عرضه شود 
و در این رابطه فسادى به وجود نیاید، قطعاً از 

واقعیت ها به دور است. 
علیزاده با بیان این که بخش خصوصى در این 
زمینه مى تواند کمک حال دولت باشد، تاکید 
کرد: در صورتى که فضا براى یک تعامل جدى 
میان دولت و بخش خصوصى فراهم شــود 
مى توان انتظار داشت دو طرف به اهداف خود 

بیش از گذشته نزدیک شوند. 
رئیس کمیسیون گردشگرى اتاق بازرگانى 
تهران با ابراز خوش بینى از بالا رفتن تعامل میان 
بخش خصوصى و دولت در دور جدید فعالیت 
اتاق بازرگانى، خاطر نشان کرد: خوشبختانه در 
این دوره هم فعالان بخش خصوصى با تجربه 
براى ورود به اتاق اعلام آمادگى کرده اند و هم 
دولت در فضاى فعلى راهى جز بالا بردن تعامل 

با بخش خصوصى ندارد. 
بر اساس این خبر از ماه هاى ابتدایى سال جارى 
به دنبال بازگشت تحریم هاى آمریکا نرخ ارز به 
شکل قابل توجهى افزایش یافت. به دنبال این 
اتفاق دولت تلاش کرد با مدیریت بازار و ارائه 
چند دستورالعمل نسبت به تامین ارز مورد 
نیاز مردم و واحدهاى اقتصادى اقدام کند.در 
ماه هاى گذشــته چگونگى تعیین نرخ ارز و 
نحوه تعامل صادرکنندگان و واردکنندگان با 
دولت یکى از اصلى ترین مسائلى بوده که میان 
بخش خصوصى و قوه مجریه اختلاف نظر به 

وجود آورده است.
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در حاشیه جلسه دولت مطرح شد؛

 واکنش وزیر نفت به شایعه ها 
درباره استعفایش

مهر: در پى برخى اظهار نظرها درباره «استعفاى 
قریب الوقوع» بیژن زنگنه، وى در ســخنانى، ً 
این شایعات را تکذیب کرد. بیژن نامدار زنگنه، 
وزیر نفت در حاشیه جلسه هیئت وزرا در جمع 
خبرنگاران در پاســخ به پرسشى درباره شایعه 
مربوط به کناره گیرى اش از کابینه دولت اظهار 
کرد: بگردند تا بگردیم. روزهاى گذشته کریمى 
قدوســى نماینده عضو جبهــه پایدار مجلس 
شوراى اســلامى گفته بود که در پى استعفاى 
ظریف، با این استعفا موافقت شده و زنگنه وزیر 
نفت نیز به زودى استعفا خواهد داد؛ این در حالى 
است که اعلام شد رئیس جمهورى با استعفاى 

ظریف موافقت نکرده است.
 با تصمیم وزیر راه؛

مدیرعامل شرکت فرودگاه ها 
برکنار شد

ایسنا: محمد اسلامى وزیر راه و شهرسازى در 
حالى که براى شرکت در همایش بین المللى 
توســعه بندر چابهار به این منطقه سفر کرده 
اســت، در اقدامى رحمت الــه مه آبادى مدیر 
عامل شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران 
را برکنار کرد. بر اساس این گزارش، سیاوش 
امیرمکرى که سابقه معاونت توسعه مدیریت 
و منابع شــرکت فرودگاه ها را در کارنامه خود 
دارد، به عنوان مدیر عامل این شرکت منصوب 
شد. مه آبادى به مدت سه سال به عنوان مدیر 
عامل شرکت فرودگاه ها و ناوبرى هوایى ایران 
فعالیت کرد. گفتنى است؛ قرار بود روز یکشنبه 
هفته آینــده مه آبادى در نشســتى خبرى با 

حضور رسانه ها شرکت کند.

 یارانه نقدى تغییر نمى کند
شــهر خبر: نمایندگان مجلس در جلســه 
دیروز مصارف هدفمنــدى را تعیین کردند و 
در ســال آینده مبلغ یارانه نقدى نیز تغییرى 
نمى کند. آن هــا عوارض و مالیــات بر ارزش 
افزوده فرآورده هاى نفتى از حیث پرداختى ها 
را 96/375 میلیارد ریال تعیین کردند، عوارض 
توسعه، نگهداشت و نوســازى شبکه خطوط 
لوله انتقــال نفت خــام، میعانــات گازى و 
فرآورده هاى نفتــى، تاسیســات و انبارهاى 
فرآورده هاى نفتى (با نرخ محاسباتى مالیات 
صفر) از حیث پرداختى هــا 15/000میلیارد 

ریال تعیین شد. 

اقتصاد کلان 
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آگهى مناقصه عمومى نوبت اول 

عملیات اجرایى احداث فاز دوم پارك بزرگ شهر را با اعتبار اولیه 
27/552/957/388 ریال به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید. 

متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر و اخذ اوراق مناقصه مى بایستى در 
ساعات ادارى به واحد عمران شهردارى مراجعه و پیشنهاد خود را حداکثر 
تا پایان وقت ادارى روز شنبه مورخ 97/12/18 به دبیرخانه حراست تحویل 

نمایند. شهردارى در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختار است. 
شناسه: 388384

حمید عشقى - شهردار شاهین شهر 

(چاپ  دوم )

شهردارى شاهین شهر به استناد مجوز شماره 3569/ش مورخ 
96/12/27 شوراى محترم اسلامى شهر در نظر دارد 

حقوق

«حقوق» برگشت خورد
ایسنا:  همان طور که از قبل پیش بینى مى شد ماجراى حقوق کارکنان یکى از بخش هاى چالشى بین دولت و 
مجلس در جریان بررسى لایحه بودجه به ویژه در صحن علنى مجلس بود؛ به طورى که از همان ابتدا پیشنهاد 
دولت در لایحه مخالفان خود را داشت و بعد از پیشنهاداتى که براى نحوه پرداخت و درصد افزایش حقوق در مجلس 
مطرح شد ظاهراً توافقى انجام نشده که به تصویب نهایى برسد. این در شرایطى است که دولت براى بودجه سال 
آینده درصد افزایش حقوق کارکنان را تا 20 درصد تعیین کرده بود و آنچه در کمیسیون تلفیق (قبل از ورود لایحه 
به صحن علنى) به تصویب رسید، نشان از حقوق 20 درصدى با پرداخت یکسان داشت، اما از همان موقع برخى 
نمایندگان با نرخ 20 درصد و برخى دیگر با نحوه پرداخت یکسان مخالف بودند. در این باره نظرهاى مختلفى 
مطرح بود از جمله این که 20 درصد افزایش حقوق به طور یکسان نمى تواند پاسخگوى نیاز قشر کم درآمد و حتى 
حقوق هاى زیر سه میلیون تومان با توجه به شرایط موجود تورم باشد. از سوى دیگر مخالفانى در مورد نحوه پرداخت 
پلکانى هستند که تاکید دارند در روش فعلى پرداخت پلکانى برخى از حقوق بگیران از افزایش حقوق بهره مند 
نشده یا حداقل را دارا هستند که براى آن ها جاى گله باقى گذاشته و نمى تواند انتخاب درستى باشد. در مجموع 
آنچه نمایندگان تاکید داشتند این بود که «حتى اگر قرار بر پرداخت پلکانى حقوق است باید ساز وکار متفاوتى 
از روند فعلى که در آن حقوق هاى بالا تقریباً افزایش خاصى نداشتند اعمال شده و در آن بازنگرى شود».از این رو 
ظاهراً پیشنهاداتى در مجلس مطرح شده و با عدم تصویب نهایى، قرار است بررسى ها همچنان در مورد افزایش 
حقوق کارکنان ادامه داشته باشد، اما در این میان دولت موضع خود را اعلام کرده و بر این تاکید دارد که «بیش از 
این نمى تواند حقوق کارکنان را افزایش دهد و جایى براى تامین هزینه هاى بالاتر ندارد؛ مگر این که نمایندگان خود 
راهى براى هزینه افزایش حقوق پیش بینى شده بیندیشند». این در حالى است که در جریان بررسى هاى بخش 
حقوق در مجلس، نحوه دریافت مالیات از آن اخیراً تعیین شد که متفاوت از گذشته است؛ به این ترتیب که مالیات 
بین 10 تا 35 درصد به صورت پلکانى از حقوق کارکنانى که مازاد بر سقف معافیت مالیاتى (دو میلیون و 700 هزار 

تومان در ماه) دریافتى دارند، کسر شود.

خیز چین و پاکستان براى جایگزینى 
بندر گواتر به جاى بندر چابهار

پارسیک:  رئیس کمیته حمــل و نقل کمیسیون 
عمران مجلس گفت: واضح و شــفاف مى گویم که 
اگر مسیر انتقال کالا به بندر چابهار از طریق ریلى هر 
چه سریع تر صورت نگیرد، چین و پاکستان از طریق 
بندر کراچى و بندر گواتر بازار ما را تصاحب مى کنند. 
شــادمهر کاظم زاده گفت: بندر چابهــار تنها بندر 
اقیانوسى کشور محسوب مى شود، از این رو توسعه این 
بندر مى تواند نقش موثرى در بهبود وضعیت اقتصادى 
کشور داشته باشد.نماینده مردم دهلران، آبدانان و دره 
شهر در مجلس شوراى اسلامى ادامه داد: بر اساس 
گزارش هاى ارائه شده، میزان بارگیرى و تخلیه کالا از 
طریق بندر چابهار در یک سال اخیر حدود 50 درصد 
افزایش یافته که این مسئله نشان دهنده رویکرد مثبت 
براى متحول سازى این منطقه است. وى تصریح کرد: 
خوشــبختانه اقدامات خوبى در توسعه و گسترش 
اســکله هاى بندر چابهار صورت گرفته و امروز این 
اسکله ها ظرفیت پهلوگیرى کشتى هاى 100 هزار 
تن را دارند.کاظم زاده گفت: به نظر من امروز در بحث 
توسعه بندر چابهار، اولویت اصلى خطوط حمل و نقل 
منتهى به این منطقه است، از این رو مسئولان وزارت 
راه و شهرسازى باید هر چه سریع تر مسیر ریلى چابهار 
به زاهدان را تکمیل کنند، زیرا امروز جاده هاى منطقه 

توان و کشش حضور صدها کامیون و تریلى را ندارند.

تاریخ  انقضاى کارت هاى  بانکى  
5 ساله مى شود 

 ایران اکونومیست: مســعود خاتونى، عضو هیئت 
مدیره بانک ملى ایران اظهار کرد: امســال هم طبق 
روال گذشته شــعب بانک ملى براى ارائه اسکناس 
جدید اعلام آمادگى کرده انــد و با برنامه ریزى هایى 
که صورت گرفته متقاضیان از 20 اسفند مى توانند 
به شعب مشخص شده مراجعه و اسکناس نو دریافت 
کنند. خاتونى در واکنش به شایعه کمبود فناورى انتشار 
کارت هاى اعتبارى بانکى گفت: هیچ مشکلى براى 
تولید کارت هاى هدیه وجود ندارد.عضو هیئت مدیره 
بانک ملى ابراز کرد: هفته گذشته طبق جلسه اى که 
با مدیران بانک مرکزى برگزار شد، خواستار افزایش 
مدت انقضاى کارت هاى عابر بانک شدیم و دلیل  این 
موضوع ماندگارى بالاى این کارت است که در نهایت 
بانک مرکزى در بخشنامه اى با این موضوع موافقت 
کرده  و مدت زمان انقضاى کارت ها به پنج سال افزایش 
خواهد یافت، اما به این منظور نیســت که در صدور 
کارت مشکلى داریم بلکه به دنبال استفاده درست و 
صحیح از این فناورى ها هستیم. وى افزود: بانک هاى 
عامل در کشور براى استقبال از نوروز تمهیدات ویژه اى 
را براى استقبال از مشتریان خواهند داشت که یکى از 
این اقدامات افزایش سقف برداشت از خودپردازهاست، 
در ایام عید عموم مردم مى توانند به میزان پنج میلیون 

ریال از خودپردازها برداشت داشته باشند. 

انرژىبین الملل


